
Protokół Nr XVIII/13 

z obrad XVIII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 29 maja 2013 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 

2) Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

3) Jolanta Januszewska Kierownik GOPS 

4) Piotr Paprocki  Kierownik Referatu BP 

5) Monika Dygas  z-ca Kierownika Ref. FN 

6) Marek Klepacki z-ca Kierownika Referatu  OR 

 

   oraz sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady XVIII sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XVIII sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Brańsk oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na sesję, w 

tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji 

zmian lub poprawek  do porządku.  

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad w brzmieniu:     

 

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji rady gminy. 

4.Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5.Sprawozdanie Wójta Gminy Brańsk z wykonania budżetu za 2012 rok. 

6.Sprawozdanie finansowe za rok 2012. 



7.Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk i rocznego sprawozdania z wykonania 

planu finansowego instytucji kultury za 2012 r. 

8.Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2012r.  

9.Przedstawienie stanowiska Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu w sprawie wykonania budżetu gminy za 2012 rok. 

10.Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2012. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i 

sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2012, 

12.Przedstawienie sprawozdania finansowego i merytorycznego instytucji kultury za 2012r. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury za 2012r. 

14.Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Brańsk. 

15. Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za 2012r.  

16.Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 2012, 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Modernizacja drogi powiatowej Nr 1688B Truski – 

Nowosady - Koszewo”, 

c) o zmianie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

d) zarządzenia poboru w drodze inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

e) zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 

leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2013-2016, 

g) zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 

h) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk, 

i) rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk, 

17.Przedstawienie informacji z realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku 

za rok 2012 oraz potrzeby na realizację zadań pomocy społecznej w 2013 roku. 

18.Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej na rok 2012 dla Gminy Brańsk. 

19.Interpelacje i wnioski radnych. 

20.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

21.Sprawy różne. 

22.Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XVII sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XVII sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

Ad.5 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 



2012rok. Stronę dochodową w zarysie skróconym natomiast rozchodową bardziej szczegółowo, 

aby radni mieli wiedzę na jakie zadania w ciągu całego roku zostały wydatkowane środki 

finansowe.  

Podczas gdy Wójt przedstawiał sprawozdanie z wykonania budżetu, radni mogli obejrzeć na 

ekranie wykonane inwestycje: między innymi oddano do użytku Izbę Tradycji Regionalnej i 

Rolnictwa w Szmurłach, przebudowano drogę we wsi Kiersnówek oraz w kierunku wsi Kiersnowo, 

przebudowano drogę do zbiornika wodnego „Otapy-Kiersnówek”, przebudowano drogi we wsiach 

Płonowo, przez wieś Olszewek, przez wieś Chojewo, we wsi Ferma, przeprowadzono remont  drogi 

gminnej w Olszewie przez wieś i dalej do granicy gminy, zakończono rekultywację składowiska 

odpadów we wsi Domanowo, wykonano chodnik z kostki betonowej (dojście do cmentarza) w 

Domanowie.  

Gmina Brańsk udzieliła dotacji Powiatowi Bielskiemu w wysokości 115.472,03 zł na 

przebudowę drogi ul Sienkiewicza we wsi Mień - 115 220,03 zł.i regulację stanu prawnego 

gruntów zajętych pod rozbudowę mostu w miejscowości Poletyły w ciągu drogi powiatowej Nr 

1598B wraz z dojazdami - 252,00 zł. 

Przy omawianiu wykonania wydatków budżetowych Wójt Gminy udzielił dodatkowych wyjaśnień 

m.in. powiedział: 

 „W ramach dobrej współpracy z Zakładem Energetycznym w Bielsku Podlaskim przy 

zbiorniku wodnym Otapy-Kiersnówek całkowicie przebudowano sieć energetyczną, nowe 

zasilanie wykonano też miejscowościach Kiersnówek i Majorowizna. Na koszt Zakładu 

Energetycznego podciągnięto linię i słupy do zbiornika dając możliwość właścicielom 

nieruchomości sąsiadujących ze zbiornikiem podłączenia się do sieci i zagospodarowywania  

działek. Gmina poniosła tylko koszty zakupu lamp, włączanych i świecących w razie 

potrzeby przy zbiorniku”. 

 „Wniosek na kolektory słoneczne w budynkach użyteczności publicznej został rozpatrzony 

pozytywnie, kolektory słoneczne będą montowane, chcemy wprowadzić  również zasilanie 

ze studni głębinowych aby odzyskać ciepło z wody tak jak to jest w Szkole w Domanowie.   

Natomiast wniosek na kolektory słoneczne dla osób fizycznych w pierwszym rozdaniu 

środków nie przeszedł, ponieważ środki finansowe w pierwszej kolejności otrzymały 

gminy, na których występuje „Natura 2000 i te gminy dodatkowo otrzymywały po 10 

punktów”. Mam informację, że jeszcze w tym roku będzie kolejny nabór wniosków, że będą 

pieniądze  i nasz wniosek prawdopodobnie będzie rozpatrzony pozytywnie”.  

 „Gmina nie otrzymała środków finansowych z tzw. „Schetynówki” ponieważ w trakcie 

naboru zostały zmienione zasady dofinansowania z 30% na 50% i po ponownej weryfikacji 

wniosków mniej gmin otrzymało dofinansowanie”. 

 „Wystąpiły problemy z pozyskaniem pozwolenia na remont drogi w Popławach, ponieważ   

drogi gminne nieraz inaczej wyglądają na mapach niż w rzeczywistości. W niektórych 

miejscach chodnik wchodzi w prywatne działki. W obecnym stanie Plan może obejmować 

tylko ułożenie krawężników i drugiej warstwy asfaltu.  Natomiast, co do chodnika jest jedno 

rozwiązanie, że w ramach inicjatywy lokalnej gmina zakupi kostkę a mieszkańcy we 

własnym zakresie będą musieli ją położyć, gdyż gmina nie może wchodzić na grunt 

prywatny”. 

   Przewodniczący Rady zadał pytanie jak to jest skoro po jednej stronie droga wchodzi w 

działki prywatne, to po drugiej stronie działki muszą wchodzić w drogę? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ różnie z tym bywa, ale często jest tak, że są różne łuki, 

zakręty, gdzie projektant nie zaprojektuje drogi jak chce tylko zgodnie z przepisami (o tym jaki 

ma być łuk drogi mówią przepisy), nieraz po jednej stronie drogi projektant może zostawia parę 

metrów od nieruchomości ale żeby zaprojektować zgodnie z przepisami po drugiej stronie drogi 

wchodzi na działki prywatne”. 

Dalej Wójt powiedział:  

 „W szkołach sytuacja robi się trudna spada liczba dzieci a obowiązujące przepisy nie 

pozwalają w niektórych szkołach na redukcję etatów, ponieważ część nauczycieli jest 



„chroniona”. Tworzy się nieraz sytuacja, że nauczycieli zdolnych, chętnych do pracy trzeba 

zwalniać, natomiast słabych się chroni. Niekorzystnym zjawiskiem są też płatne roczne 

urlopy dla poratowania zdrowia, nauczycielowi na takim urlopie płaci się pobory a na jego  

miejsce trzeba zatrudnić nowego na zastępstwo”. 

 „ wydatki w GOUK w Kalnicy to nie tylko wydatki na działalność kulturalną ale także 

wydatki związane z zakupami stołów i krzeseł do świetlic wiejskich, remontami świetlic, 

wydatki związane z funkcjonowaniem ORLIKA a także związane z utrzymaniem zbiornika 

wodnego Otapy-Kiersnówek”. 

 

  Kończąc omawianie sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 rok Wójt Gminy poinformował – 

„zadania które zostały zaplanowane w budżecie na 2012r. zostały wykonane, nie wykonano tylko 

tych zadań, na które gmina nie otrzymała dofinansowania ze środków unijnych. Mamy w urzędzie 

kadrę pracowniczą młodą, której nieraz brakuje doświadczenia w trudnych sprawach, ale pracuje 

nieraz ponad swoje siły.  Wszyscy pracujemy dla dobra gminnej wspólnoty i chcemy dobrze 

pracować i wykonywać swoje obowiązki. W przyszłości będzie to bardzo dobra kadra 

pracowników. Rok 2012 nie był rokiem straconym, rozpoczęliśmy budowę drugiej warstwy asfaltu 

na drogach gminnych i będziemy dalej zmierzali w tym kierunku. Wnoszę więc o przyjęcie i 

zatwierdzenie przedstawionego sprawozdania”. ( sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 

2012rok w załączeniu do protokołu ).  

 

Ad.6  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że sprawozdanie finansowe za rok 

2012 zostało opracowane na podstawie zmienionej ustawy o finansach publicznych. Obejmuje ono 

bilans z wykonania budżetu j.s.t, łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów 

samorządowych jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane 

wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, łączne zestawienie 

zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian w funduszu samorządowych 

jednostek budżetowych. Następnie Pani Dygas przedstawiła szczegółowo każdy załącznik do 

sprawozdania. 

 

Ad.7.   Wójt Gminy poinformował, że radni w materiałach otrzymali informacje o stanie mienia 

gminy także każdy mógł się z nią zapoznać, co gmina posiada i na jakie kwoty. W ubiegłam roku 

niewiele się zmieniło w porównaniu do roku poprzedniego i o tym, co gmina zbyła a co zakupiła 

radni zapoznali się podczas ostatniej sesji w trakcie przedstawiania sprawozdania z wykonania 

Uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata. 

Radni nie wnieśli uwag do informacji o stanie mienia. 

 

Ad.8.  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła Uchwałę Nr II-00321-58/1 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2012r. (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

 

Ad.9 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

przedstawiła Uchwałę z pozytywną opinią Komisji w sprawie wykonania budżetu gminy za 2012 

rok. (Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad.10 Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2012 

   W związku z tym, iż radni gminy nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdań, ponieważ na 

wszystkie pytania, wątpliwości były udzielane wyjaśnienia na posiedzeniach Komisji,  

Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku sesji udzielając głosu 

Przewodniczącej Komisji RGOBiT, która odczytała pozytywną opinię w sprawie projektów uchwał 



przygotowanych pod obrady XVIII sesji. ( Opinia Nr 39/26/13 z dnia 17 maja 2012 r. w załączeniu 

do protokołu) 

 

Ad.11  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2012. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/159/13 w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

za rok 2012. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.12  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła sprawozdania finansowego i 

merytorycznego instytucji kultury za 2012r. radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 

 

Ad.13 Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2012r. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/160/13 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2012r. /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.14 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę Komisji w sprawie wniosku o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk za 2012 rok. wraz z pozytywną opinią o 

wykonaniu budżetu gminy za 2012rok. 

 

Ad.15  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła Uchwałę Nr II-00322-17/13 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za 2012r. (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad.16a) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 2012. 

 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/161/13 w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 

2012. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

   Wójt Gminy podziękował za jednogłośnie udzielone absolutorium, za to że zostały chociaż w 

części spełnione oczekiwania mieszkańców, radnych, sołtysów. Zapewnił, że dołoży wszelkich 

starań, aby w bieżącym roku również jak najwięcej zadań inwestycyjnych i remontowych zostało 

wykonanych.   

 

Ad.16b) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Modernizacja 

drogi powiatowej Nr 1688B Truski – Nowosady - Koszewo”, 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/162/13 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie 

zadania pod nazwą „Modernizacja drogi powiatowej Nr 1688B Truski – Nowosady - Koszewo”, 

 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.16c) Pani Monika Falkowska p.o. Kier Ref. RŚ przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały 



w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wójt Gminy poinformował, że gmina chce dać możliwość mieszkańcom gminy wnoszenia opłat na miejscu 

u sołtysa wsi za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/163/13 o zmianie 

uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.16d) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia 

poboru w drodze inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Wójt Gminy poinformował, że ta uchwała reguluje zasady, m.in. określa się inkasentów dla 

poszczególnych sołectw, ustala się inkasentom wynagrodzenie prowizyjne, które jest takie samo jak 

przy podatkach, wyznacza inkasentom terminy płatności pobranych opłat oraz rozliczenia z 

pobranych kwitariuszy 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/164/13 w sprawie 
zarządzenia poboru w drodze inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wyznaczenia 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad.16e) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia 

poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, wyznaczenia 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Wójt Gminy poinformował, że ta uchwała podejmowana jest dlatego, że w niektórych sołectwach 

zmienili się sołtysi a w niektórych w ogóle sołtysów nie ma, natomiast wysokość procentowa za 

inkaso się nie zmieniła. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/165/13 w sprawie 

zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. /uchwała stanowi załącznik 

do protokołu/. 

Ad.16f) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na 

lata 2013-2016, który radni otrzymali w materiałach należy wprowadzić dodatkowe zmiany, w 

związku z wprowadzonymi zmianami w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2013r. zmiany polegają na zmniejszeniu planu dochodów ogółem o kwotę 256.005zł w tym 

dochody bieżące ulegną zwiększeniu o kwotę 428.979zł a dochody majątkowe zmniejszeniu o 

kwotę 684.984zł. Zwiększeniu ulegną wydatki ogółem o kwotę 733.242zł w tym wydatki bieżące 

ulegną zwiększeniu o kwotę 592.626zł a wydatki majątkowe ulegną zwiększeniu o kwotę 

140.616zł. Następnie Pani Kier. Dygas odczytała projekt uchwały z objaśnieniami do zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata  2013-2016 oraz uwzględnionymi 

poprawkami. 

I. Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk  

na lata  2012-2016  polegają na: 
1. Zmniejszeniu planu dochodów ogółem w roku 2013 o kwotę 256 005 zł  w tym dochody 

bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 428 979 zł, a dochody majątkowe uległy 

zmniejszeniu o kwotę 684 984 zł w wyniku braku wpływu środków w 2013 r. z dotacji 

budżetu państwa.  

2. Zwiększeniu uległy wydatki ogółem w 2013 r. o kwotę 733 242 zł  w tym wydatki 

bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 592 626 zł, a wydatki majątkowe uległy zwiększeniu 

o kwotę 140 616 zł. 

3. Zmianie uległ wynik finansowy : 



Deficyt budżetowy w wysokości –   2 160 806,00 zł - zostanie pokryty: 

- przychodami pochodzącymi z zaciagnietej pożyczki  

na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych  

ze środków pochodzacych z budżetu Unii Europejskiej  

na zadanie pn.: „Budowa przydomowych oczyszczalni  

ścieków  na terenie Gminy Brańsk” w wysokości -   1 097 620,00 zł, 

- nadwyżki budżetu z lat ubiegłych   -   1 063 186,00 zł. 

 

II. Zmiany w załączniku Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata  2012-2016 polegają na: 

1. Zmniejszeniu nakładów na realizację zadania „Poprawa bezpieczeństwa 

komunikacyjnego na drogach gminnych” o kwotę 684 984, 00zł w wyniku 

nieotrzymania środków z budżetu państwa na przebudowę drogi gminnej  

od granicy Miasta Brańsk (ul. Boćkowska) w kierunku miejscowości Kiersnowo (do 

skrzyżowania) oraz wieś Kiersnówek na długości 6,90515 km wraz z budową mostu na 

rzece Bronka w km 0+309,70. 

2. Zwiększeniu nakładów na realizację zadania „ Poprawa infrastruktury drogowej  

– przebudowa i modernizacja dróg gminnych na terenie Gminy Brańsk” o kwotę 

380.000 zł w wyniku przedłużenia przebudowywanego odcinka drogi gminnej Glinnik – 

Markowo. 

  

   Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy wymagane 

przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane . 

 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/166/13 w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2013-2016 /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/. 
 

Ad. 16g) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2013 rok, który radni otrzymali w materiałach należy wprowadzić 

dodatkowe zmiany, które odczytała.  

 Zwiększenie wydatków na realizację zadania pn: „Równe Szanse” o kwotę 45.406zł. 

Całkowity koszt zadania wynosi 90.000,00zł w roku 2012 otrzymaliśmy 58.040,00zł, z 

czego wykorzystano 12.634,00zł Pozostała kwotę tj. 45.406zł należy przyjąć do bu8dżetu na 

2013r. Zadanie w całości finansowane jest ze środków budżetu Unii Europejskiej. 

 Zwiększenie dotacji dla Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury w Kalnicy na 

realizacje zadań:  

- „Tradycje i zwyczaje Podlasia” o kwotę 7.750,00zł (dofinansowanie 6.000zł, środki 

własne 1750,00zł) 

- „W zdrowym ciele zdrowy duch” o kwotę 7.950,00zł (dofinansowanie 6.000,00zł, 

środki własne 1.950,00zł). 

 Wprowadzenie  do realizacji zadania pn.: „nowe kwalifikacje – lepsze jutro”. Całkowity 

koszt wynosi 72.776,00zł w tym dofinansowanie 65.135,00zł, środki własne 7.641,00zł. 

zadanie będzie realizowane przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Brańsku. 

 Dofinansowanie zakupu 2 laptopów wraz z wyposażeniem, drukarek, kserokopiarki oraz 

rolet dla Posterunku Policji w Brańsku w kwocie 5.050,00zł. Zakupu dokona Komenda 

Powiatowa Policji. 

 

Następnie Pani Dygas szczegółowo omówiła zmiany do uchwały i załączników łącznie z 



poprawkami: 

Do załącznika Nr 1 

 

W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395 – Pozostała 

działalność § 2707 zwiększono dochody z tytułu dofinansowania realizacji zadania pn.: „ Nowe 

kwalifikacje – lepsze jutro” o kwotę 65 135,00 zł. 

W dz. 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002 - Gospodarka 

odpadami § 0490 zmniejszono dochody z tytułu opłaty za odpady komunalne, oszacowane  

na podstawie złożonych deklaracji, o kwotę 182 000,00 zł, w § 2700 zmniejszono dotację  

z WFOŚiGO na dofinansowanie zadanie "Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Brańsk o kwotę 52 300, 00 zł. 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby § 2700 w związku z dofinansowaniem realizacji zadania  

pn. „ W zdrowym ciele, zdrowy duch” w kwocie 6 000,00 zł oraz zadania pn. „Tradycje i Zwyczaje 

Podlasia” w kwocie 6 000,00 zł, zwiększono środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących 

gminy o kwotę 12.000 zł.  

W dz. 600 - Transport i łączność, rozdz. 60016 - Drogi publiczne i gminne § 6330 zmniejszono 

dotację z budżetu państwa w wyniku nieotrzymania na drogę gminną od granicy Miasta Brańsk (ul 

.Boćkowska) do skrzyżowania oraz wieś Kiersnowo wraz z budową mostu na rzece Bronka o kwotę 

684 984, 00 zł. 

W dz. 852 - Pomoc społeczna, rozdz. 85295 – pozostała działalność § 2010 na podstawie pisma 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację celową na realizację bieżących zadań z 

zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami o kwotę  

15 862,00 zł przeznaczoną na pomoc finansową realizowaną na podstawie rządowego programu 

wspierania osób uprawnionych do świadczenia pielęgnacyjnego. 

 

Do załącznika Nr 2 

 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe § 2310 

zwiększono wydatki na dotację celową na realizację zadania na podstawie porozumienia z Gminą 

Wyszki na naukę religii prawosławnej o kwotę 600,00 zł. 

W rozdz. 80104 – Przedszkola § 2310 zwiększono wydatki na dotację celową na podstawie 

porozumienia z Gminą Miejską Bielsk Podlaski na pokrycie kosztów uczęszczania dzieci z terenu 

Gminy Brańsk do przedszkola o kwotę 3 000,00 zł. 

W rozdz. 80110 – Gimnazja § 2310 zwiększono wydatki na dotację celową na realizację 

zadania na podstawie porozumienia z Gminą Wyszki na naukę religii prawosławnej o kwotę  

600,00 zł. 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi § 4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 500,00 zł, 

jednocześnie zwiększono wydatki w § 4700 na szkolenia pracowników o kwotę 500,00 zł. 

 

W dz. 600 - Transport i łączność, rozdz. 60016 - Drogi publiczne i gminne § 4300 zwiększono 

wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 4 200,00 zł, w § 6050 zmniejszono wydatki na 

kontynuację zadania " Przebudowa drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk  

( ul. Boćkowska) w kierunku miejscowości Kiersnowo o kwotę 684 984, 00 zł, zwiększono wydatki 

na przebudowę drogi gminnej Glinnik – Markowo o kwotę 380 000,00 zł, zwiększono wydatki na 

remont drogi gminnej przez wieś Pietraszki o kwotę 120 000,00 zł i zwiększono wydatki na remont 

drogi gminnej Kiersnowo – Pace o kwotę 270 000,00 zł. (-684 984 +380 000 + 120 000 + 270 000 

= 85 016) 

W dz. 710 – Działalność usługowa, rozdz. 71004 – Plany zagospodarowania przestrzennego 

§4170 zwiększono wydatki na udział w komisji urbanistyczno – architektonicznej o kwotę 500,00 

zł. 



W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin § 4010 zmniejszono wydatki 

na wynagrodzenia pracowników o kwotę 12 000,00 zł, jednocześnie w §4170 zwiększono wydatki 

na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia  

o kwotę 12.000,00 zł, w § 4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia  

o kwotę 2 500,00 zł, w § 4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych  

o kwotę 4 000,00 zł, w § 4280 zwiększono wydatki na badania okresowe pracowników o kwotę 

500,00 zł, w § 6050 zwiększono wydatki na zmianę sposobu użytkowania poddasza budynku 

Urzędu Gminy o kwotę 10 000,00 zł, w §6060 zwiększono wydatki na zakup zestawów 

komputerowych wraz z oprogramowaniem o kwotę 14 000,00 zł. 

W rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego § 4300 zwiększono wydatki na 

zakup usług pozostałych o kwotę 3 500,00 zł. 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75405  

– Komendy powiatowe Policji § 3000 zwiększono wydatki na dofinansowanie zakupu laptopów 

wraz z wyposażeniem, drukarek, kserokopiarki oraz rolet dla Posterunku Policji w Brańsku  

o kwotę 5 050,00 zł. 

W rozdz. 75412 – Ochotnicze straże pożarne § 6050 zwiększono wydatki na opracowanie 

dokumentacji na przebudowę i rozbudowę budynku remizy OSP we wsi Domanowo o kwotę 

15.000,00 zł, oraz na opracowanie dokumentacji na rozbudowę remizy OSP Glinnik o kwotę 

7 000,00 zł, zmniejszono wydatki w § 4300 o kwotę 8 000,00 zł, gdyż zadanie opracowanie 

projektu rozbudowy remizy OSP Glinnik i Domanowo przeniesiono do zadań inwestycyjnych. 

W rozdz. 75414 – Obrona cywilna § 4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o 

kwotę 500,00 zł, jednocześnie zwiększono wydatki w § 4700 na szkolenia pracowników o kwotę 

500,00 zł. 

W dz. 801 - Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe §4170 zwiększono 

wydatki na zatrudnienie pracownika na podstawie umowy zlecenia na zastępstwo sprzątaczki w 

Szkole Podstawowej w Świrydach o kwotę 4.000,00 zł, w § 4300 zwiększono wydatki na zakup 

usług pozostałych o kwotę 4 600,00 zł, w § 4410 zwiększono wydatki  

na sfinansowanie delegacji pracowników Szkoły Podstawowej w Domanowie o kwotę 200,00 zł,  

§ 4610 zwiększono wydatki na zastępstwo procesowe w Szkole Podstawowej w Holonkach o kwotę 

500,00 zł, w § 4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 200,00 zł. 

Wykorzystując środki otrzymane, a nie wykorzystane w roku 2012 na realizację zadania  

pn. „Równe Szanse” zwiększono wydatki na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych  

na podstawie umowy zlecenia, zakup materiałów i wyposażenia oraz pomocy dydaktycznych  

w ramach w/w zadania w § 4177 o kwotę 1 506,00 zł, w § 4217 o kwotę 8 700,00 zł i w § 4247  

o kwotę 35 200,00 zł.  

W rozdz. 80104 - Przedszkola  
- zwiększono wydatki na realizację zadania pn. : " Edukacja dzieci naszą przyszłością", jako udział 

własny gminy w wysokości 106 700 zł: w § 3029 o kwotę 2 500 zł, § 4019 o kwotę 42 900 zł,  

§ 4049 o kwotę 2 600 zł, § 4119 o kwotę 7 500 zł, § 4129 o kwotę1 050,00 zł, § 4219 o kwotę  

1 700 zł, § 4309 o kwotę 3 500 zł, § 4419 o kwotę 600,00 zł. 

- zmniejszono wydatki § 4179 na wypłatę wynagrodzeń o kwotę 7 600 zł. 

- zmniejszono wydatki stanowiące udział własny ze zwrotu kosztów podróży, zakupu, pomocy  

i finansowania umowy zlecenia § 4249 o kwotę 21 000 zł. 

- zmniejszono wydatki § 4217 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 5 000 zł, jednocześnie 

zwiększono wydatki § 4307 na zakup usług pozostałych o kwotę 5 000 zł. 

Łącznie wartość projektu 106 700 zł + 519 296 zł = 625 996 zł. 

W rozdz. 80110 - Gimnazja § 4410 zwiększono wydatki na sfinansowanie delegacji  

w Gimnazjum w Oleksinie o kwotę 300 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki § 4210  

na sfinansowanie delegacji w Gimnazjum w Oleksinie o kwotę 300 zł. 

W rozdz. 80113 – Dowożenie uczniów do szkół § 4010 zwiększono wydatki  

na wynagrodzenia pracowników o kwotę 4 800,00 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w § 4170 

na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia o kwotę 4 800,00 zł, 



w § 4280 zwiększono wydatki na badania profilaktyczne pracowników o kwotę 100,00 zł, 

jednocześnie w § 4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 100,00 zł. 

W rozdz. 81043 – Jednostki pomocnicze szkolnictwa § 4700 zwiększono wydatki  

na szkolenia pracowników o kwotę 300,00 zł, jednocześnie w § 4210 zmniejszono wydatki  

na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 300,00 zł. 

W dz. 852 - Pomoc społeczna, rozdz. 85219 - Ośrodki pomocy społecznej § 4280 zwiększono 

wydatki na usługi zdrowotne o kwotę 200,00 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki  

w § 4300 na zakup usług pozostałych o kwotę 200,00 zł. 

W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395 – Pozostała 

działalność w ramach realizacji zadania pn.: „Nowe kwalifikacje – lepsze jutro” w § 3119 

zwiększono wydatki na wypłatę świadczeń społecznych o kwotę 7 641,00 zł, w § 4017 zwiększono 

wydatki na wypłatę wynagrodzeń dla pracowników wykonujących zadania związane z realizacją 

projektu o kwotę 16 685,00 zł, w § 4117 zwiększono wydatki na składki na ubezpieczenia 

społeczne o kwotę 3 146,00 zł, w § 4127 zwiększono wydatki na składki na Fundusz Pracy o kwotę 

409,00 zł, w § 4217 zwiększono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 5 240,00 zł, 

w §4307 zwiększono wydatki na wydruk plakatów promocyjnych, prowadzenie rachunku 

bankowego oraz na szkolenia uczestników w ramach aktywnej integracji o kwotę 39 655,00 zł.  

W dz. 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002 - Gospodarka 

odpadami § 4300 w wyniku zmniejszonych dochodów z tytułu opłaty za odpady komunalne 

zmniejszono wydatki związane z zagospodarowaniem odpadów komunalnych o kwotę  

182 000, 00 zł, w wyniku zmniejszonych dotacji z WFOŚiGO zmniejszono wydatki na 

sfinansowanie zadania: " Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Brańsk"  

o kwotę 52 300, 00 zł, zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 51 083,00 zł, 

jednocześnie zwiększono wydatki dotyczące zatrudnienia pracownika realizującego zadania 

związane z zagospodarowaniem odpadów komunalnych w § 4010 o kwotę 21 600,00 zł, w § 4110  

o kwotę 3 694,00 zł, w § 4120 o kwotę 529,00 zł, w § 4100 o kwotę 16 260,00 zł. oraz zwiększono 

wydatki na zakup materiałów i wyposażenia w § 4210 o kwotę 9 000,00 zł . 

W rozdz. 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej § 4260 zwiększono wydatki na zakup energii 

o kwotę 5 600,00 zł, w § 4270 zwiększono wydatki na naprawę główną równiarki (skrzynia biegów 

, przekładnia) o kwotę 35 000,00 zł, w § 4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o 

kwotę 1 600,00 zł, w § 4410 zwiększono wydatki na delegacje pracowników o kwotę 600,00 zł, w § 

4700 zwiększono wydatki na szkolenia pracowników o kwotę 1 000,00 zł.  

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby § 2480 zwiększono dotację dla Gminnego Ośrodka Upowszechniania 

Kultury w Kalnicy na założenie monitoringu przy zbiorniku wodnym Otapy- Kiersnówek o kwotę 

20 000,00 zł, na realizację zadania pn. „ W zdrowym ciele, zdrowy duch” o kwotę 7 950,00 zł  

(w tym dofinansowanie 6 000,00 zł, środki własne 1 950,00 zł), na realizację zadania pn. „ Tradycje 

i Zwyczaje Podlasia” o kwotę 7 750,00 zł ( w tym dofinansowanie 6 000,00 zł, środki własne 

1 750,00 zł) . 

 

W dz. 926 – Kultura fizyczna, rozdz. 92601 – Obiekty sportowe § 6050 zwiększono wydatki na 

opracowanie dokumentacji na zagospodarowanie budynku po byłej zlewni mleka  

we wsi Patoki – magazyn sportowy o kwotę 9 600,00 zł. 

W dz. 852 - Pomoc społeczna, rozdz. 85295 – pozostała działalność § 3110  

na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono wydatki na pomoc finansową 

realizowaną na podstawie rządowego programu wspierania osób uprawnionych do świadczenia 

pielęgnacyjnego o kwotę 15 862,00 zł. 

 

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/167/13 w sprawie 



zmian w budżecie gminy na 2013 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 16h) Przewodniczący Rady odczytał treść skargi S. R. a następnie projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk wraz z uzasadnieniem (wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy) 
Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział – „ problem zalewania niektórych działek we wsi Patoki 

wodami opadowymi jest znany od 15 lat, gdyż wieś jest tak ukształtowana, że od strony północnej w okresie 

wiosny lub dużych opadów atmosferycznych następuje duży zrzut wody w kierunku wsi Patoki. Wiadome 

jest, że ten rok jest rokiem trudnym obfitym w opady i niektóre działki są podtapiane. Mieszkańcy, aby 

ratować sytuację (kilkanaście lat temu) ponawozili swoje podwórka, przez co woda spływa nowym ciekiem 

wodnym. W pewnym czasie była inicjatywa mieszkańców wsi przebudować drogę gminną, w tym celu 

został opracowany projekt techniczny, gdyż wiadome było dla urzędu, że sprawa jest problemowa.   Na 

wniosek projektanta były organizowane zebrania z mieszkańcami wsi Patoki, gdyż projektant szukał 

najlepszego rozwiązania. O końcowym projekcie zostali poinformowani mieszkańcy wsi na zebraniach 

wiejskich i wszystkie rozwiązania zostały zaakceptowane. Na wniosek Skarżącego odstąpiono od budowy, w 

tej części drogi, o której obecnie pisze Skarżący. Również Skarżący w czasie projektowania nie wyrażał 

zgody aby drenaż podłączyć do studzienki, która stoi na Jego działce ok. 3 m od drogi. Gmina zleciła 

opracowanie projektu budowlanego z operatem wodnoprawnym na „ Wykonanie odprowadzenia 

wód opadowych rurociągiem z rur PCV”, który został uzgodniony z WZMiUW w Białymstoku i 

Międzygminną Spółką Wodną „Brańsk”. Następnie wystąpiła do Starostwa Powiatowego w 

Bielsku Podlaskim o wydanie pozwolenia wodnoprawnego. Decyzją Nr AŚ.6341.24.2011 z dnia 18 

lipca 2011r. Starostwo Powiatowe w Bielsku Podlaskim udzieliło gminie pozwolenia 

wodnoprawnego na wykonanie urządzeń melioracji wodnych szczegółowych pod warunkiem m.in. 

ponoszenia przez gminę wszelkich kosztów powstałych na terenach przyległych w związku z 

wykonaniem nowych urządzeń melioracyjnych czy też powstałych w wyniku złej eksploatacji 

rurociągu, na co gmina nie mogła się zgodzić. Dziwię się dla skarżącego, który w mojej ocenie 

zawsze nie był przychylnie nastawiony do rozwiązania problemu a teraz uważa, że woda  wpływa 

na pole. Uważam, że problem jest do rozwiązania przy współpracy osób zainteresowanych i przy 

współpracy WZMiUW w Białymstoku w imieniu, którego działa Międzygminna Spółka Wodna 

„Brańsk”. Gmina nie podejmie się tego zadania, gdyż nie odpowiada za meliorację. 

Głos zabrał Radny Czerniawski – „ Pan R. był u mnie abym poszedł zobaczyć co dzieje się u niego 

w kukurydzy, zobaczyłem, że spływająca woda zrobiła wyrwę w drodze i część działki Skarżącego 

jest podtopiona, natomiast gdyby Pan R wcześniej wyraził zgodę na zajęcie jego działki na 

położenie krytego kolektora to sprawa byłaby rozwiązana”. 

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/168/13 w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad. 16i) Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęła ponowna skarga od Pani J. J. 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 

września 2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech Łukasz 

Jakubowski Sekretarz Gminy). Skarga w tej sprawie była już raz przez Radę rozpatrywana. 

Skarżąca do ponownej skargi nie wniosła żadnych nowych faktów ani dokumentów. Następnie 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

działalność Wójta Gminy Brańsk wraz z uzasadnieniem. 
   Wójt Gminy poinformował, że sprawa podnoszona w skardze była już dwukrotnie rozpatrywana 

przez Komisję Rewizyjną.  Jest to sprawa rodzinna dotycząca lat siedemdziesiątych i 

osiemdziesiątych. Głównie dotyczy niezałatwionych spraw przez nieżyjącego pierwszego męża 

Skarżącej, ponieważ przejmując gospodarstwo rolne po rodzicach i bracie B. nie sprawdził, nie 

dopilnował, aby przekazano mu jeszcze jedną działkę, na której stał i obecnie stoi dom a w którym 

Skarżąca z rodziną mieszka od chwili sprowadzenia się ze Słupska.  Nieporozumieniem jest 



wysuwanie oskarżeń wobec byłych pracowników Miasta i Gminy Brańsk, że nie sprawdzili, co S. 

K. przejmował od matki, gdyż to w interesie przejmującego było sprawdzenie, co nabywa. Gmina 

nie ingerowała w to, jaki majątek ktoś komuś przekazuje”.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVIII/169/13 w sprawie 

rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

Ad. 17) Pani Jolanta Januszewska Kierownik GOPS przedstawiła informację z realizacji zadań 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku za rok 2012 oraz potrzeby na realizację zadań pomocy 

społecznej w 2013 roku. 

Radni nie wnieśli pytań i uwag do informacji. 

 

Ad. 18) Pani Jolanta Januszewska Kierownik GOPS przedstawiła Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej 

na rok 2012 dla Gminy Brańsk. 

Radni nie wnieśli pytań i uwag do Oceny. 
 

Ad. 19) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 20) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 21 Sprawy różne: 

 

 Radny Sylwester Bobel zapytał kiedy ruszy równanie dróg i czy równiarka została 

naprawiona? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc – „ równiarka jest jeszcze w naprawie w 

najbliższym czasie  wróci, natomiast samochody cały czas wożą ziemię i będzie równanie w 

kolejności zgłoszeń. 

 Wójt Gminy poinformował, że odbył się przetarg na odbiór odpadów komunalnych. 

Wygrała Firma „Czyścioch” z Białegostoku proponując stawkę najniższą, następnie była 

firma MPO, ASTWA i Zakład Komunalny z Hajnówki. Następnie Wójt przypomniał, że na 

jednej z wcześniejszych sesji, radny Żochowski przedstawił błędną informację, odnośnie 

przyjętych najniższych stawek w Gminie Piekuty za odbiór odpadów komunalnych. Z 

informacji jakie przekazała firma ASTWA wynika, że w Gminie Piekuty przyjęto stawkę 

22zł jedną z najwyższych.  

 Wójt Gminy poinformował, że nadal we wsi Załuskie Kościelne prowadzone są 

„rozgrywki” między mieszkańcami wsi a Panem O. (wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy), 

który ma wybudowaną jedną chlewnię na siebie, jedną ma syn a obecnie chciał budować 

trzecią, na co mieszkańcy nie wyrażają zgody.  

Dalej Wójt Gminy powiedział – „W mojej ocenie pierwszeństwo we wsi mają ludzie - 

mieszkańcy a nie zwierzęta, ale przepisy w tej dziedzinie nie są jednoznaczne i często są 

wydawane sprzeczne opinie z Sanepidu i Ochrony Środowiska.  Nasi pracownicy nie 

poradzą sobie z tym problemem, ja również nie mam czasu, aby to wszystko ogarnąć, 

dlatego do tej sprawy zatrudniłem Biuro Radców Prawnych łącznie z naszym mecenasem, 

aby pod względem prawnym wszystkie działania nadzorowali, gdyż zwaśnione strony mają 

swoich prawników i Stowarzyszenia po swojej stronie”.  

 Wójt Gminy poinformował, że w dniu 19 maja 2013 r w Białymstoku odbyły się 

uroczystości  ku czci św. Izydora Oracza, patrona rolników Europy podczas których Zespół 

Ludowy „Patoczanka” z Patok otrzymał medal „Świętego Izydora Oracza”. 

 Wójt Gminy poinformował, że 30 czerwca 2013r. odbędzie się Festyn Rodzinny nad 

zbiornikiem wodnym „Otapy-Kiersnówek” zaprosił radnych do udziału w Festynie. 

 Wójt Gminy poinformował, że wziął udział w wyjeździe delegacji Wójtów i Księży z Kurii 



Drohiczyńskiej na Białoruś. Sytuacja tam nie jest taka jak przekazują media. Można 

zauważyć ład i porządek na ulicach, ziemia na polach jest uprawiana aż do samego słupa 

energetycznego a słupy do wysokości ok. 1,20m są pomalowane. Żywność może jest trochę 

droższa, ale jej nie brakuje. Występuje natomiast kryzys wiary, kościoły są w tragicznym 

stanie. Grupa osób z Polski odwiedziła jeden z Kociołów p.w. Trójcy Przenajświętszej w 

Wysokiem, którego Proboszcz skierował list do gminy o dofinansowanie remontu kościoła, 

w którym  odnowienie wieży wyniesie ok. 320tys.zł.  Wójt powiedział – „ warto byłoby, 

jako gmina jedną świątynię na Białorusi wspierać i pomagać w odbudowie”. 

 Głos zabrał radny Czerniawski, który podziękował Wójtowi i Sekretarzowi Gminy za 

poparcie i przyczynienie się do tego, że Zespół ludowy „Patoczanka” otrzymał medal 

„Świętego Izydora Oracza”. 

 Wójt Gminy wrócił jeszcze raz do odbioru odpadów stałych i poinformował, że odbyło się 

już pierwsze spotkanie z przedstawicielem Firmy „Czyścioch”, która dostarczy 

mieszkańcom gminy dwa pojemniki 1 na śmieci segregowane i 1 na śmieci nie 

segregowane, szkło i popiół będą zbierane do odrębnych worków. Firma zaproponowała, że 

opracuje ulotki  dla mieszkańców o sposobie segregowania śmieci, gdyż segregacja będzie 

sprawdzana. 

 

 

Ad. 22 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 13
00 

zamknął 

obrady  XVIII sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 


